

## СОДЕРЖАНИЕ

Панкратов С.А. Слово выпускающего редактора ..... 6

### МЕЖДУНАРОДНЫЕ ОТНОШЕНИЯ

Чжан Вэй, Цао Байин, Нин Яньхун. Китайские эмигранты в России на VI съезде КПК ..... 7

Сидоров И.Е. Ирано-азербайджанские отношения в первый год президентства М. Хатами ..... 17

Парубочая Е.Ф. Сотрудничество Турции и Азербайджана в военной сфере на рубеже XX–XXI веков ..... 24

Галкина Е.В., Хасанов Р.Ш. Идеологическое измерение партийно-политического пространства современной Турции ..... 38

Баранов Н.А. Евразийская интеграция в контексте цивилизационного самоопределения России ..... 47

Тарасов И.Н. Правый радикализм и факторы ксенофобских социальных практик в Венгрии ..... 55

### ПОЛИТОЛОГИЯ

Мирзаханов Д.Г., Магомедов А.К. Эволюция масштабов и единиц анализа ислама и политики в постсоветской России ..... 63

Усманов Р.Х. Новые факторы конфликтогенного потенциала современных этнополитических процессов на Юге России ..... 71

Дергунова Н.В. Динамика этнокультурной и гражданской идентичности выпускников российских вузов за рубежом ..... 76

Гайдук В.В. Политические технологии в укреплении этнополитического (межэтнического и межконфессионального) диалога ..... 81

Ветренко И.А. «Ресурсное проклятие» или системные проблемы политического управления в России ..... 88

### РЕГИОНОВЕДЕНИЕ

Понеделков А.В. О восприятии проблем национальной безопасности на региональном уровне ..... 93

Сологуб А.П. Международная проектная деятельность как один из механизмов конструирования Балтийского региона ..... 101

Косов Г.В., Литвишко О.М. Каспийский регион в системе международных регионов ..... 111

Ефанова Е.В., Боганова А.В. Популистская риторика в электоральном политическом пространстве современной России: региональный аспект ..... 118

Морозова Г.В. Студенческая молодежь: динамика политических интересов (региональный аспект) ..... 127

Васильев Д.В. Казахская степь на рубеже XVIII–XIX вв.: реформы и проекты ..... 135

## КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Кузнецов И.И. Политическая прагматика империи. [Рец. на кн.: Мюнклер, Г. Империи. Логика господства над миром: от Древнего Рима до США [Текст] / Герфрид Мюнклер; пер. с нем. Л. В. Ланника; под ред. Т. А. Граблевской; коммент. и вступ. ст. Л. В. Ланника. – М.: Кучково поле, 2015. – 400 с. – (Геополитический ракурс). – ISBN 978-5-9950-0476-9] ..... 146

### ХРОНИКА НАУЧНОЙ ЖИЗНИ

Морозов С.И., Гаврилов С.Д. Молодежное отделение российского общества политологов осваивает политическое пространство Волгоградской области ..... 155

Панкратов С.А. Ресурсы и технологии минимизации коррупционных практик в Волгоградской области: региональный исследовательский проект ..... 159

Рецензенты журнала во втором полугодии 2015 года ..... 162

## CONTENTS

Pankratov S.A. Foreword of Executive Editor ..... 6

### INTERNATIONAL RELATIONS

Zhang Wei, Cao Baiying, Ning Yanhong. Chinese Emigrants in Russia at the 6th Congress of the Communist Party of China ..... 7

Sidorov I.E. Iran-Azerbaijan Relations During the First Year of M. Khatami's Presidency ..... 17

Parubochaya E.F. The Cooperation of Turkey and Azerbaijan in Military Sphere at the Turn of 20th-21st Centuries ..... 24

Galkina E.V., Khasanov R.Sh. Ideological Dimension of Party Political Space of Modern Turkey ..... 38

Baranov N.A. The Eurasian Integration in the Context of Civilizational Self-Determination of Russia ..... 47

Tarasov I.N. Right Radicalism and the Factors of Xenophobic Social Practices in Hungary ..... 55

### POLITICAL SCIENCE

Mirzakhonov D.G., Magomedov A.K. Evolution of Scales and Levels of Islam and Politics Analysis in Post-Soviet Russia ..... 63

Usmanov R.Kh. New Factors of Conflict Potential of Modern Ethno-Political Processes in the South of Russia ..... 71

Dergunova N.V. Dynamics of Ethnocultural and Civil Identity of Graduates of the Russian Higher Education Institutions Abroad ..... 76

Gayduk V.V. Political Technologies in Strengthening Ethnopolitical (Inter-Ethnic and Inter-Confessional) Dialogue ..... 81

<i>Vetrenko I.A.</i> “Resource Curse” and System Problems of Political Management in Russia .....	88
---	----

#### **AREA STUDIES**

<i>Ponedelkov A.V.</i> On the Perception of National Security Issues at Regional Level .....	93
<i>Sologub A.P.</i> Mechanisms of Region Construction: the Case of International Projects in the Baltic Sea Region .....	101
<i>Kosov G.V., Litvishko O.M.</i> Caspian Region in the System of International Regions .....	111
<i>Efanova E.V., Bogapova A.V.</i> Populist Rhetoric in Electoral Political Space of Modern Russia: Regional Aspect .....	118
<i>Morozova G.V.</i> Student Youth: Dynamics of Political Interests (Regional Aspect) .....	127
<i>Vasilyev D.V.</i> The Kazakh Steppe at the Turn of the 18th-19th Centuries: Reforms and Projects .....	135

#### **REVIEWS AND BIBLIOGRAPHY**

<i>Kuznetsov I.I.</i> Political Pragmatism of Empire. [Book Review: Münkler, H. Empire. The Logic of Domination over the World: from Ancient Rome to the United States [Text] / Herfried Münkler ; Translated from German by L. V. Lannik, edited by T. A. Grablevsky ; Comments and Introduction by L. V. Lannik. – M. : Kuchkovo Pole Publ., 2015. – 400 p. – (Geopolitical Perspective).– ISBN 978-5-9950-0476-9] .....	146
--	-----

#### **CHRONICLE OF ACADEMIC LIFE**

<i>Morozov S.I., Gavrilov S.D.</i> Youth Division of Russian Political Science Society Exploring Political Space of the Volgograd Region .....	155
<i>Pankratov S.A.</i> Resources and Technologies of Corruption Practices Minimization in the Volgograd Region: Regional Research Project ....	159
Reviewers of the Journal in the Second Half Year of 2015 .....	162